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                                      PROCES -VERBAL 
 

încheiat cu ocazia Şedinţei extraordinare a Consiliului local municipal       
  Tîrgu-Mureş  din  data  de  3 iunie  2011 

 
 

 
 
 

Din totalul de 23 de consilieri locali, sunt prezenţi la şedinţă 16 consilieri. 
Absentează domnii consilieri  Georgescu Maria, Vlas Florin, Balint Stefan, Molnar 
Gabor,  Roman Ioana şi Todoran Liviu. Dl. Precup Valentin este suspendat din funcţia de 
consilier local. 

Dl. viceprimar Csegzi: - doamnelor şi domnilor, stimaţi consilieri, declar 
deschise lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului local din data de azi, 3 iunie 2011.  

Ordinea de zi care a fost anunţată iniţial, a trebuit să o împărţim în mai multe 
puncte. Aţi primit şi varianta nouă a Ordinii de zi, primele 4 puncte din ordinea de zi 
reprezintă punctul 1 din Convocatorul iniţial, doar că în mai multe componente, aşa cum 
ne cere ministerul, ca să fie o lucrare operativă.  

Punctul 5 din ordinea de zi este un proiect de hotărâre privind rectificarea 
bugetului local pentru anul 2011, iar punctul 6 este modificarea contractului de delegare a 
gestiunii încheiat cu S.C. Compania Aquaserv S.A., pentru unele imobile.  Aici e vorba 
de câteva terenuri care pot să reprezinte nişte oportunităţii pentru municipiul Tîrgu-
Mureş. 

Supun la vot Ordinea de zi cu cele 6 puncte. 
Cine este pentru? -    16 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 1 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de Fezabilitate cu indicatorii 

tehnico-economici la obiectivul „Modernizare străzi din Municipiul Tîrgu Mureş – zona 
NORD”: 

Dl. consilier Kolozsvari: - am solicitat să se prezinte anexele, l-am rugat pe 
dl. Racz să ne prezinte hărţile cu aceste lucrări de reparaţii, Mai mult, l-am rugat să avem 
electronic o hartă care integrează cele patru moduri de finanţare în reparaţii, să vedem 
unde se suprapun acestea, cum sunt, pentru că e greu de văzut o astfel de lucrare cum se 
încadrează cu celelalte.  

Noi în comisia de buget le-am analizat, considerăm că este în ordine, ceea ce 
am solicitat în mod deosebit, că prin aceste reparaţii de străzi nu se atinge de zonele verzi 
şi nici de trotuare. Este vorba de carosabil. Ni s-a prezentat acest lucru în detaliu, avem o 
hartă care merită văzută de către toţi colegii, pentru că este o hartă edificatoare, dar harta 
respectivă o primim pe cale electronică cu toţii, ca să putem urmări aceste reparaţii de 
străzi, atât pe acest program, cât şi  celelalte programe. Dacă avem nevoie de lămuriri în 
momentul de faţă, dl. Racz ne poate spune cum se integrează aceste programe. 

Consider că acestea  în forma respectivă sunt în ordine.  
Dl. viceprimar Csegzi: -  cred că aceste observaţii sunt valabile pentru 

celelalte trei materiale. 
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Dl. consilier Pui: - este foarte important să se reabiliteze aceste străzi, dar 
cetăţenii trebuie să ştie că vor avea de plătit pentru asta şi cer să se pună la dispoziţia 
presei detaliile, costurile.  

Dl. viceprimar Csegzi: - sunt în material aceste costuri. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? -   16 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 2 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării în administrare de către 

Ministerul Dezvoltării Regionale şi turismului a obiectivului: „Modernizare străzi din 
Municipiul Tîrgu Mureş – zona NORD” cu lungimea de 14.727 ml şi a terenurilor 
aferente acestuia, situate în Municipiul Tîrgu Mureş, judeţul Mureş, din domeniul public 
al municipiului, pe perioada realizării proiectului prin programul Naţional de Dezvoltare 
a Infrastructurii. 

Dl. consilier David: - sunt trei străzi care le-am reparat nu demult, str. Cuza 
Vodă, Mihai Viteazul, Libertaţii, era corect să se scrie exact, tehnic să fie prezentate 
tronsoanele. 

Dl. viceprimar Csegzi: - cred că uzura este maximă pe aceste străzi 
Dl. director Racz: - aceste străzi sunt deja  ieşite din termenul de garanţie, 

iar intervenţia pe aceste străzi se va face doar  la stratul de uzură, pe 4 cm. Cheltuielile 
pentru badijonare sau întreţinere sunt aproape la fel de mari. 

Dl. viceprimar Csegzi: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? -   16 voturi (unanimitate)  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 3 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de Fezabilitate cu indicatorii 

tehnico-economici la obiectivul „Modernizare străzi din Municipiul Tîrgu Mureş – zona 
SUD”. 

Dl. viceprimar Csegzi: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? -   16 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 4 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării în administrare de către 

Ministerul Dezvoltării Regionale şi turismului a obiectivului: „Modernizare străzi din 
Municipiul Tîrgu Mureş – zona SUD” cu lungimea de 12.949 ml şi a terenurilor aferente 
acestuia, situate în Municipiul Tîrgu Mureş, judeţul Mureş, din domeniul public al 
municipiului, pe perioada realizării proiectului prin programul Naţional de Dezvoltare a 
Infrastructurii: 

Dl. viceprimar Csegzi: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? -  16 voturi (unanimitate)  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
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Punctul nr. 5 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local al Municipiului Tîrgu 

Mureş pentru anul 2011: 
Dl. consilier Kolozsvari: - am discutat cu d-na Kiss această rectificare şi se 

referă la două poziţii: am primit bani pentru învăţământ şi se rectifică ca atare şi de 
asemenea, are poziţie ca din banii care au intrat din vânzări de terenuri, îi folosim pentru 
achiziţionare terenuri, aşa cum a fost reglementat de consiliu. 

Dl. viceprimar Csegzi: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? -   16 voturi (unanimitate)  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 6 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea contractului de delegare a gestiunii 

încheiat cu S.C. Compania Aquaserv S.A., pentru unele imobile: 
Dl. consilier Kolozsvari: - am rugămintea ca în câteva cuvinte să ni se 

explice despre ce  este vorba. Întâmplător, eu cunosc problema, pentru că dl. primar m-a 
informat legat de acest lucru. 

D-na secretar  Cioban: - informez consiliul  că acest material a venit cu o 
jumătate de oră   înainte de şedinţă, dar pentru că în zonă sunt o serie de probleme care 
trebuie rezolvate, am considerat că este urgent, mai ales că dvs. aţi fost la faţa locului şi 
cunoaşteţi o parte ce fel de terenuri sunt în situaţie, este vorba de terenurile din zona 
Uzinei de Apă, nenecesare activităţii curente de la Aquaserv. Aveţi fiecare dintre dvs. în 
mapă o schiţă din care rezultă despre ce terenuri este vorba, în jur de 33 mii mp,  cu nişte 
obiective, într-o listă anexată, care, încă o dată spun, Aquaserv  consideră că nu sunt 
necesari actual funcţionării în bune condiţii a societăţii, graţie faptului că Uzina de Apă în 
situaţie, nu funcţionează, pentru că s-a construit o altă uzină de apă şi acolo municipiul 
poate să aplice nişte proiecte în viitor, legate de unele instituţii social culturale din zonă, 
mai ales că suntem în zona Unirii unde suntem deficitari din acest punct de vedere; mă 
refer la şcoli, grădiniţe, creşe. Scopul este să-l luăm cât mai repede şi dacă am putea, să 
aplicăm programe europene pe acest teren. 

Dl. viceprimar Csegzi: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? -   16 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
 
Diverse  
 
Dl. viceprimar Csegzi: - avem în fiecare an probleme cu evenimente mari, 

gălăgioase,  legat de Zilele târgumureşene şi alte evenimente pe teritoriul Cetăţii. De mult 
timp căutăm teren pentru a putea ieşi din această zonă, undeva unde poluarea sonoră nu 
deranjează cât deranjează în zona centrală şi dacă v-aţi da acordul pentru a porni 
consultări şi activităţi de a căuta spaţii sau teren în scopuri de genul acesta, activităţi 
culturale de asemenea anvergură, activităţi economice de anvergură mare, am dori ca  şi 
expoziţia  economică ce a fost în zona centrală în anii trecuţi să o scoatem, să o 
dezvoltăm mai departe într-o zonă mai puţin centrală, şi pentru şedinţele următoare să vă 
prezentăm nişte materiale, posibilităţi, oferte, cu care să încercăm demararea unui proiect 
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de acest gen. Practic, să achiziţionăm un teren mai semnificativ pentru acest scop. Vă 
consult, dacă sunteţi de acord. 

Dl. primar Florea: - am o rugăminte. Reiau o dorinţă a executivului de a 
demara de urgenţă  o întâlnire cu Consiliul judeţean şi a desemna dv.  o delegaţie cu  un 
mandat clar, poate fi un consilier din orice tabără politică, mă refer  mai mult U.D.M.R.,  
pentru a avea o discuţie cu ministrul Hunor pe o temă punctuală, cu ministrul Borbely tot 
pentru o problemă punctuală, şi Consiliul Judeţean poate fi abordat, toate temele privesc 
hotărâri ale consiliului local blocate sau privesc intenţiile oraşului unde ne-am intersectat 
cu refuzuri sau absenţa unor poziţii. Dacă acest lucru va eşua, nu am altă soluţie, decât să 
caut o măsură prin care să ajung la, este vorba că ministrul Hunor a blocat două hotărâri 
ale consiliului – amplasarea bustului lui Aurel Filimon  şi cardinalul Iuliu Hossu, 
aprobate de consiliu, ca locaţie.  Să ştiţi că a creat mare supărare în Biserica Ortodoxă şi 
Greco Catolică, dar mai ales în lumea artistică, blocarea bustului lui Aurel Filimon.  

La fel, ministrul Borbely  care nu a răspuns la o întrebare a consiliului  local 
cu privire la Hotărârea consiliului local privind preluarea terenurilor de la Caii de rasă.  
Este hotărârea consiliul local, este voinţa exprimată a oraşului şi dl. Borbely trebuie să 
dea o explicaţie sau să dea o măsură un act administrativ. Ne-am angajat, Primăria să 
dăm teren în schimb pentru grajduri, iar terenul de la caii de rasă să revină oraşului. Este 
în paragină, este prins în P.U.G. ca parc municipal  şi văd că temele  nu şi le-a făcut. Caii 
de rasă nu au nevoie de 14 hectare. Manejul rămâne acolo, hipodrom, ce doriţi, pistă de 
alergare, orice, dar terenul de 14 hectare trebuie să revină oraşului cum este hotărârea de 
consiliu. Vreau să susţineţi oraşul, pentru că aşa e corect şi ne onorăm funcţiile de 
consilier local sau de primar. Spun aceste lucruri cu supărarea că nu am reuşit de atâta 
timp să rezolvăm o problemă simplă patrimonială; iar Consiliul judeţean unde delegaţia 
poate fi, vis-a-vis tot de probleme patrimoniale şi problema gropii de gunoi, care am 
înţeles că sunt blocaje, este contestată, amenzile trebuie să curgă spre noi şi nu din cauza 
noastră. Este o problemă legat de Consiliul judeţean, pe care trebuie să o discutăm. Am 
rugămintea, fie să desemnaţi acum o echipă, dar să nu mai prelungim lucrurile. 

Dl. viceprimar Csegzi: - dacă sunt alte intervenţii? Să numim acum o 
comisie? 

Vă mulţumesc pentru participare. 
 
Nemaifiind alte discuţii la ordinea de zi, lucrările şedinţei extraordinare a 

Consiliului local se încheie. 
 
 
 
 
dl. viceprimar Csegzi Sandor – preşedinte de şedinţă _______________ 
jrs. Cioban Maria – Secretarul Municipiului Tîrgu-Mureş ___________ 
 

 


